
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 13. februar 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 147
Forslag til lov om jordbrugets anvendelse af gødning og om næringsstofreducerende til-

tag.

Af miljø- og fødevareministeren (Jakob Ellemann-Jensen)

Spørgsmål 9

Landbruget har efterlyst fleksibilitet på markniveau, hvor landmanden kan melde ind til

myndighederne, hvornår han eller hun har udlagt efterafgrøder mark for mark, så han el-

ler hun ikke straffes med kvotetræk på alle marker, men kun på én mark, nemlig den

mark, han når at så efterafgrøder på efter den 20. august. Det vil man ikke love, men

man siger, at det forventes imødekommet. I modsætning hertil ligger det til gengæld helt

fast, at landmanden som noget nyt og af hensyn til kontrollen skal indberette, præcis hvil-

ke marker han eller hun planlægger at have efterafgrøder på. Vil ministeren oplyse, hvor-

for det er uproblematisk at bede landmanden om at registrere, hvor han har efterafgrøder

på markniveau, når det er af hensyn til kontrollen, mens det er problematisk, når syste-

met skal håndtere registrering af såtidspunktet på markniveau, når det er til landmandens

fordel? Sætter lovforslaget systemet før landmanden?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bech (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lise.Bech@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
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